
 

 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

 Αθήνα, 12/2/2024 
 

Του:  Βασίλειου Βιλιάρδου, Bουλευτή Β1’, Βορείου Τομέα Αθηνών  
  

ΠΡΟΣ:  Τον κ. Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 
  

  

ΘΕΜΑ:  “Έσοδα από αποκρατικοποιήσεις και καταβολές αυτών από το Υπερταμείο προς 

το Δημόσιο” 

 

Κύριε Υπουργέ,  
 

Το σύνολο σχεδόν της περιουσίας του Δημοσίου έχει μεταβιβαστεί στην «Ελληνική Εταιρεία 

Συμμετοχών και Περιουσίας Α.Ε.» («ΕΕΣΥΠ» ή «Υπερταμείο») - η οποία συστάθηκε με τον 

Ν.4389/2016, κατ’ εφαρμογή του 3ου Μνημονίου (Ν.4336/2015). Η ΕΕΣΥΠ δεν ανήκει στο 

Δημόσιο ή στον ευρύτερο δημόσιο τομέα. Η δε μεταφορά της δημόσιας περιουσίας στην 

κατοχή της διενεργήθηκε χωρίς να αποτιμηθεί και χωρίς την καταβολή τιμήματος ή φόρων 

μεταβίβασης.  

 

Το Υπερταμείο και οι θυγατρικές του προχωρούν σε πράξεις πώλησης ή ενοικίασης των 

παγίων του Δημοσίου, εισπράττοντας το σχετικό τίμημα - όπως αντιλαμβανόμαστε. Μάλιστα, 

η σχετική διαδικασία είναι συχνά «εν κρυπτώ», με βάση πρόσφατη καταδίκη του ΤΑΙΠΕΔ από 

την Ενιαία Αρχή Δημοσίων Συμβάσεων (ΕΑΔΗΣΥ) για μη παροχή πληροφοριών σε 

διαγωνιζόμενο, ενώ, η Βουλή ενημερώνεται εκ των υστέρων για επικύρωση των σχετικών 

αποφάσεων, ακόμη και σε στρατηγικού ενδιαφέροντος εταιρείες, όπως έγινε με την πώληση 

μετοχών του αεροδρομίου Αθηνών ή Οργανισμών Λιμανιών.  

 

Το πρόγραμμα ιδιωτικοποιήσεων ήταν σε εξέλιξη από το 2011, με την αρχή των Μνημονίων 

από το ΤΑΙΠΕΔ. Με βάση στοιχεία της έκθεσης του Προϋπολογισμού του 2024, τα έσοδα του 

προγράμματος αυτού, μεταξύ 2011-2023, ανέρχονται σε 10,44 δις ευρώ -  από τα οποία τα 7,5 

δις ευρώ, μετά το 2015, οπότε και ιδρύθηκε το Υπερταμείο.  

 

 Εισπράξεις σε € εκατ 

  

2011-2012 1.170,9 

2013 1.040,4 

2014 419,6 

2015 289,2 

2016 498,3 

2017 1.378,7 
 
 

 
 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

3157

Ημερομ. Κατάθεσης:

12/2/2024



 
 

2018 

 
 

1.027,1 

2019 1.215,7 
  

2020 2.445,8 

2021 Π* 341,38 

2022 Π* 410,08 

2023 Π* 203,08 

 

10.440,24 
 

(*: τα αναγραφόμενα ποσά από το 2021 ως το 2023 αποτελούν προβλέψεις) 

 

Σημειώνεται ότι, κατά την διαπραγμάτευση του 3ου Μνημονίου, είχε αναφερθεί, τόσο στις 

συζητήσεις στην Ευρωπαϊκή Ένωση, όσο και στον Τύπο, πως το τίμημα από τις 

ιδιωτικοποιήσεις θα έφτανε στα 50 δις ευρώ. 

 

Με δεδομένα τα παραπάνω, 

 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός:  

1. Ποια είναι τα ποσά που έχουν εισπραχθεί εκ των ιδιωτικοποιήσεων των 10,44 δις € από το 

Δημόσιο, μέχρι σήμερα, τόσο όσον αφορά στα έσοδα από τίμημα πώλησης, όσο και όσον 

αφορά στα λοιπά έσοδα εκμετάλλευσης και ποιο ποσό από αυτά έχει καταβληθεί για 

αποπληρωμή του δημόσιου χρέους;  

2. Ποιες είναι οι καταβολές μερισμάτων από το Υπερταμείο και τις 100% θυγατρικές του 

ΤΑΙΠΕΔ, ΕΤΑΔ και ΤΧΣ προς το ελληνικό Δημόσιο, μέχρι σήμερα; 

3. Ποιος ευθύνεται για τη μη υλοποίηση των προβλεπόμενων για το 2015 εσόδων ύψους 50 

δις ευρώ από τις αποκρατικοποιήσεις και πώς θα εξασφαλίσετε τα δικαιώματα του ελληνικού 

Δημοσίου έναντι αυτής της εσφαλμένης εκτίμησης, με ευθύνη, είτε των δανειστών, είτε των 

κυβερνήσεων της εποχής, είτε του Υπερταμείου, για την ως άνω αποτυχημένη διαχείριση; 

 

Ο ερωτών βουλευτής 

 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΒΛΙΑΡΔΟΣ 

 

https://www.theguardian.com/business/2015/jul/24/greek-debt-crisis-great-greece-fire-sale  

 

https://www.datajournalists.co.uk/2024/02/02/vomva-sto-akatadiokto-toy-taiped/ 
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